
Přijměte pozvání na :

středu 23.12. od 16.00 do 19.00 na náměstí Republiky Živý Betlém
pátek Boží Hod Vánoční 25.12. v 9.30 bohoslužba s Večeří Páně
neděli 27.12 v 9.30 bohoslužba
pátek 1.1. 2021 v10.30 Novoroční bohoslužba s Večeří Páně

Pravidelná setkání v     našem sboru  

Neděle v 9,30 hod - Bohoslužba
Čtvrtek v 18,00 -  Setkání Anonymních Alkoholiků na faře

Ostatní setkávání na faře jsou zatím nejistá. Po Novém roce snad už bude 
jasněji. Aktuální informace prosím hledejte na internetových stránkách 
sboru

Farář také vede biblické hodiny ve středisku Diakonie ČCE Rolnička v 
Soběslavi a v Táboře 

Návšteva faráře, rozhovor nebo jiný druh setkání kdykoli po domluvě. 
Kontakt je na konci tohoto dopisu.

Kontakty:

Sbor ČCE v Soběslavi       
28.října 277/II   392 01 Soběslav                                                                   
email: sobeslav@evangnet.cz 
web: www.sobeslav.evangnet.cz       
číslo účtu: 225782824/0300                                           

farář: Richard Dračka    
email: drackarichard@gmail.com                                  
tel.: 775 945 666

Vánoční dopis
Českobratrské církve evangelické

v Soběslavi 
2020

Sestry a bratři, přátelé, všichni,
přijměte prosím tento vánoční dopis. Najdete  v něm celkem netradiční 
slovo kurátora, celkem tradiční slovo faráře a také program nejen během 
Vánoc a nejen v kostele. 
Přijměte jej, prosím, jako pozdrav, povzbuzení i pozvání.
S přáním pokoje do všech vašich dnů.

Za soběslavský evangelický sbor
Richard Dračka – farář
Jan Růžička – kurátor 

mailto:sobeslav@evangnet.cz
mailto:drackarichard@gmail.com


Slovo kurátora

Letos jsme měli divné Velikonoce, máme divný Advent a asi i  divné Vánoce,
zkrátka divný rok. Občas se nemáme scházet, vidět se s drahými lidmi. Jestli je
něco, co jsme mohli v tomhle divném roce objevit, tak je to zjištění, jak moc se
navzájem potřebujeme. Ať jsme extroverti nebo introverti. 
Také proto letos přikládáme k adventnímu dopisu pohled. Prosíme, pošlete jej
někomu  osamělému  nebo  smutnému,  komu  udělá  radost,  že  jste  si  na  něj
vzpomněli.

V  době  koronaviru  vysíláme  bohoslužby  online  na  youtube.  Pravděpodobně
dostáváte  odkaz  emailem  nebo  je  naleznete,  pokud  si  na  youtube  zadáte
„bohoslužby v evangelickém kostele v Soběslavi“. 
Jsme rádi, že některým z Vás umožní se alespoň takto bohoslužeb zúčastnit. 
Určitě by nám bylo líto, pokud by Vám to zabránilo přijít na bohoslužby.

V  tomto  divném  roce  se  některé  akce  nemohou  konat,  adventní  hra  se
neuskuteční.  Živý  Betlém  bude  jinak,  méně  živý,  a  lidé  si  budou  procházet
jednotlivá zastavení po malých skupinkách.

Přeji Vám všem požehnané svátky.
Jménem soběslavského sboru     Jan Růžička (kurátor)

Slovo faráře

Lid, který chodí v temnotách, uvidí velké světlo; nad těmi, kdo sídlí
v zemi šeré smrti, zazáří světlo.                          Bible, prorok Izajáš 9:1

Kdysi dávno, ale opravdu hodně dávno, dlouho před tím, než se narodil Ježíš v
Betlémě, a to samo už bylo hodně dávno, tak tedy kdysi dávno se právě těmito
slovy snažil Bůh povzbudit lidi. Lidé uvidí světlo, zazáří nad nimi. To je na té
staré knize, které říkáme Bible, krásné. Můžete číst 3000 let stará slova a ona
platí dnes úplně stejně jako tehdy. 
Dokonce  i  obrazy  v  té  řeči  jsou  stejné,  jaké  používáme  dnes.  Světlo  a  tma.
Ohrožení, bezmoc, úzkost a strach jsou tma. Člověk nevidí, kam jde. Jaké hrůzy
se v té tmě ještě skrývají. A jak to dopadne? Když je ta tma dost temná a trvá dost
dlouho, člověk si už ani neumí představit, že by to ještě mohlo dopadnout dobře.
A pak najednou přijde světlo. Mezi propastmi je vidět cesta. Náročná, ale je tam.
Bubáci  a  strašidla,  která  se  ve  tmě skrývala,  jsou  odhalena.  Už  nemají  moc.
Dokonce najednou vidím, že nejsem sám. Že hned vedle mě je někdo, kdo mi

nabízí pomocnou ruku. Většinou ne anděl. Většinou je to člověk. Se všemi svými
slabostmi a vlastními těžkostmi. Ale je tu a chce mi pomoci. Ne, že by to ve
světle už šlo všechno samo. Dál to bude těžké. Ale jde to.
Světlo a tma. Tehdy jako dnes. Změnilo se toho málo. Na rozdíl od tehdejších
lidí, kteří měli proti tmě jen olejové lampičky, my máme různých zdrojů světla
nespočet.  Dokážeme  celou  noc  mít  nasvícená  celá  města.  Na  svítící  lampy
pouličního  osvětlení  navěsíme  ještě  svítící  vločky,  zvonky  a  stromečky.  Do
osvícených ulic necháme ještě víc svítit výlohy obchodů. Uprostřed osvíceného
náměstí necháme rozsvítit celý veliký strom. A přeci té tmy, ohrožení, bezmoci,
úzkosti  a strachu je mezi  námi a v nás pořád stejně.  Úplně stejně jako tehdy
potřebujeme, aby přišlo světlo jiné, odjinud. Takové, které dodá naději, dá sílu
znovu vstát a jít, zažene bubáky a strašidla. 
Takové světlo prý dává Bůh. Přichází od něj. On sám je prý tím světlem. Jak?
Různě. Úplně na začátku toho velikého příběhu to začalo takto:      I řekl Bůh:
"Budiž světlo." A bylo světlo. Tečka. Hotovo. Takhle jednoduše. Jenže my lidé
všechno zkomplikujeme a zamotáme. A tak musel Bůh posílat světlo jinak. Aby
se dostalo až k nám, do těch našich do sebe zakroucených životů. Až nakonec se
rozhodl  pro nejkrajnější  variantu.  On sám přišel  mezi  nás.  Světlo  přišlo  jako
jeden z nás. Jako člověk. To je smysl Vánoc. Že my sami se z těch našich temnot
nevyhrabeme.  Neprozáříme  je  sebechytřejším  osvětlením.  Musí  přijít  světlo
odjinud. Jiné. Silnější než my. O tom jsou Vánoce.
Nebojte  se,  Vánoce  budou.  Přijdou.  Nemusíme  je  zachraňovat  ani  vyrábět.
Nemusíme je draze kupovat ani urputně zkrášlovat. Prostě přijde ten kouzelný
čas, kdy člověk o něco snáze uvěří, že světlo je silnější než tma a že může být
darováno i mně, Tobě. Děti to mají ještě o něco jednodušší. Oni zázrakům uvěří
snadněji než my. Oni v každém světle, v každé svíčce dokážou vidět naději toho
světla zachraňujícího. Nám dospělým to dá práci. 
Letos k tomu asi potřebujeme, aby už přišla vakcína na koronavirus, aby PES
ministerstva  zdravotnictví  klesl  na  úroveň  alespoň  dva,  aby  školy  a  obchody
zůstaly  otevřené  i  po  svátcích,  aby  už  dovolili  návštěvy  v  nemocnicích  a
seniordomech, aby ..., aby ..., aby ... . Ale i když se tohle všechno stane, bude mít
náš život větší  naději? Opravdu bude prozářen světlem, které zahání temnotu?
Není  nad  to  vše  potřeba  ještě  něco?  Něco  jiného,  odjinud,  něco  silnějšího  a
kouzelnějšího,  než  dokážeme  sami  zařídit,  vymyslet  nebo  koupit?  Něco,  co
dokáže proměnit tu mou vlastní temnotu. Tu, kterou nosím v sobě. 

Tuze moc Vám přeji, aby k Vám o těchto Vánocích takové světlo přišlo. Světlo,
které ve tmě svítí a tma je nepohltila. Ať už v jakékoli podobě. Když se Bůh mohl
stát miminkem ve chlívku, jistě dokáže najít způsob, cestu, která se dostane až k
Vám. 

Richard Dračka, farář


